
SK 0052/4/2007                         
 
       
                                                     Protokół Nr IV/07 
                                                   z Sesji Rady Gminy Stare Pole  
                                                           z dnia 27 lutego 2007 r. 
 
       
    1.  Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 

 2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 
 3.   Wybór Sekretarza Obrad. 
 4.    Wystąpienie Starosty w sprawie funkcjonowania szpitala w Malborku. 
 5.   Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

         - Przewodniczącego Rady Gminy, 
       - Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
       - Przewodniczącego Komisji Oświaty, 
       - Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
       - Radnych, 
       - Wójta Gminy. 
 6.  Wystąpienia sołtysów.  
 7.  Wystąpienia Radnych Powiatowych. 

    8.  Wolne wnioski i zapytania.  
 
    9.  Przyjęcie budŜetu Gminy na 2007 rok: 
         - wystąpienie Wójta Gminy 
         - wystąpienia Przewodniczących Komisji Stałych Rady Gminy 
         - dyskusja 
         - podjęcie uchwały  
 
   10.  Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa.  
   11. Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatku rolnego,  
         od nieruchomości, leśnego i od posiadania psów w drodze inkasa.  
   12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu  
         zagospodarowania przestrzennego dla wsi Stare Pole i KrzyŜanowo w gminie 
         Stare Pole. 
   13. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości.  
   14. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.   
   15. Podjęcie uchwały w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt oraz rozstrzygania o  
         dalszym postępowaniu z nimi.  
   16.  Podjęcie uchwały w sprawie sposobu prowadzenia gospodarki komunalnej.  
   17.  Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 
   18. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady    
         Powiatu Malborskiego o likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki  
         Zdrowotnej w Malborku.  
   19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek za zajęcie pasa drogowego. 
          
   20.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i  
          Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
   21.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania  
          Narkomanii.  



22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia sołectw na terenie gminy          
Stare Pole oraz nadania im statutów. 

   23.  Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.  
   24.  Komunikaty.  
   25.  Zatwierdzenie protokółu z poprzedniej Sesji Rady Gminy. 
   26.  Zamknięcie Sesji Rady Gminy.  
 
AD.1.  
Przewodniczący Rady Gminy o godz. 15.00 otworzył IV Sesję Rady Gminy witając 
wszystkich radnych i zaproszonych gości.  
 
AD.2.  
                Ustawowy skład Rady      -  15 
                Obecnych                          -  15 
                Nieobecnych                     -   0 
 
Na podstawie listy obecności radnych biorących udział w sesji stwierdził, Ŝe jest ona 
prawomocna do podejmowania uchwał.  
W tym punkcie Przewodniczący Rady Gminy zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad następujących zmian: 
Wprowadzić pkt. 3a – wręczenie dyplomów odchodzącym sołtysom.  
Wprowadzić pkt. 4a wystąpienie przedstawiciela firmy KREX. 
Wprowadzić pkt. 8a przedstawienie stanowiska radcy prawnego w sprawie odczytywania 
podstaw prawnych podejmowanych uchwał. Spytał czy są uwagi do przedstawionych zmian.  
Nikt z radnych nie wniósł Ŝadnych uwag ani zapytań do przedstawionej propozycji.  
Za wprowadzeniem pkt.3a w brzmieniu – wręczenie dyplomów odchodzącym sołtysom 
głosowało 15 radnych. 
Za wprowadzeniem pkt. 4a w brzmieniu wystąpienie przedstawiciela firmy KREX głosowało 
15 radnych  
Za wprowadzenie pkt. 8a w brzmieniu przedstawienie stanowiska radcy prawnego w sprawie 
odczytywania podstaw prawnych podejmowanych uchwal głosowało 15 radnych. 
Wobec przedstawionych propozycji porządek obrad przedstawia się następująco. 
       
    1.  Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 

 2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 
 3.   Wybór Sekretarza Obrad. 
 3a. Wręczenie dyplomów odchodzącym sołtysom.  
 4.   Wystąpienie Starosty w sprawie funkcjonowania szpitala w Malborku. 
 4a.  Wystąpienie przedstawiciela firmy KREX 
 5.   Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

         - Przewodniczącego Rady Gminy, 
      - Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 
      - Przewodniczącego Komisji Oświaty, 
      - Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
      - Radnych,  
      - Wójta Gminy. 
 6.  Wystąpienia sołtysów.  
 7.  Wystąpienia Radnych Powiatowych. 

    8.  Wolne wnioski i zapytania. 
    8a.   Przedstawienie stanowiska radcy prawnego w sprawie odczytania podstaw 



         prawnych podejmowanych uchwał. 
    9.  Przyjęcie budŜetu Gminy na 2007 rok: 
         - wystąpienie Wójta Gminy 
         - wystąpienia Przewodniczących Komisji Stałych Rady Gminy 
         -  dyskusja 
         - podjęcie uchwały  
   10.  Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa.  
   11. Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie poboru podatku rolnego,  
         od nieruchomości, leśnego i od posiadania psów w drodze inkasa.  
   12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu  
         zagospodarowania przestrzennego dla wsi Stare Pole i KrzyŜanowo w gminie 
         Stare Pole. 
   13. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości.  
   14. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.   
   15. Podjęcie uchwały w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt oraz rozstrzygania o  
         dalszym postępowaniu z nimi.  
   16.  Podjęcie uchwały w sprawie sposobu prowadzenia gospodarki komunalnej.  
   17.  Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej. 
   18. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady    
         Powiatu Malborskiego o likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki  
         Zdrowotnej w Malborku.  
   19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek za zajęcie pasa drogowego. 
          
   20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i  
         Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  
   21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania  
          Narkomanii.  

22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia sołectw na terenie gminy          
Stare Pole oraz nadania im statutów. 

   23.  Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.  
   24.  Komunikaty.  
   25.  Zatwierdzenie protokółu z poprzedniej Sesji Rady Gminy. 
   26.  Zamknięcie Sesji Rady Gminy.  
 
AD.3. 
Na sekretarz obrad w wyniku jawnego glosowania wybrano Panią Jadwigę Staniszewską, za 
jej kandydaturą głosowało 15 radnych.  
 
AD.3a. 
Przewodniczący Rady Wiceprzewodniczący Rady oraz Wójt gminy wręczyli podziękowania 
sołtysom, którzy zakończyli swoja pracę.  
 
AD.4. 
Wystąpienie Wicestarosty Pani Jolanty Leszczyńskiej. Poinformowała ona radnych, Ŝe szpital 
w obecnej formie działać nie moŜe. Rak jest ugody z komornikiem. Koniecznym jest 
powołanie spółki, która przejmie kontrakt z NIZ. Likwidacja szpitala będzie trwała ok.15 lat.  
Szpital w Malborku jest jedyną placówką, która nie wypłaciła wynagrodzeń pracownikom.  
Zapewniła, Ŝe powstała spółka będzie pełniła taka sama rolę jak dotychczasowy szpital.  



J. Szturmowski- spytał czy jest moŜliwość przekształcenia tej spółki w późniejszym czasie. 
Opieka w szpitalu w Malborku nie jest najlepsza i duŜo osób z naszej gminy woli korzystać z 
usług szpitala w Elblągu.  
Pani Starosta odpowiedziała, Ŝe taki powiat w tworzonej spółce ma 67 % udziału.  
Radny K. Lipiec spytał czy są gwarancje, Ŝe długi nie będą rosły.  
Pani Starosta odpowiedziała, Ŝe są nowe uwarunkowania i zmieniają się oczekiwania wobec 
szpitala.  
Więcej pytań nie zgłoszono wobec powyŜszego, Przewodniczący Rady podziękował Pani 
staroście za udział w dzisiejszej Sesji.  
 
AD.4a.  
W tym punkcie wystąpił Pan Andrzej Wichrowski przedstawiciel Firmy KREX. 
Poinformował on radnych, Ŝe firma ma siedzibę w Bielsku Podlaskim. Stare Pole to jeden z 
terminali ale nie spełnia on wymagań. Planują na tym terenie prowadzić działalność ok. 2 lat. 
Obecnie prowadzą budowę wodociągu i wówczas nie będzie się tak kurzyć. UwaŜa, Ŝe na tym 
terenie współpracuje z innymi podmiotami, zatrudnia kilka osób. Na pewno ta uciąŜliwość 
wystąpiła z tego powodu, Ŝe były duŜe mrozy, ponadto plac jest mały i spiętrzyły się dostawy.  
M. Roman uwaŜa, Ŝe przedstawiciel firmy beztrosko podchodzi do problemu. Nie moŜe 
zrozumieć kto pozwolił w centrum wsi zlokalizować firmę przeładunkową węgla.  
K. Piekart uwaŜa, Ŝe jako Stare Pole stracimy duŜo. Mamy tu targi, przyjeŜdŜają ludzie, 
stracimy wizerunek. JeŜeli woda załatwi sprawę to dobrze. NaleŜy zrobić wszystko aby wasze 
działanie było przyjazne mieszkańcom.   
 
AD.5.  
Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej:  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe brał udział w zebraniach sołeckich, w Sesji 
Powiatowej. Współorganizował spotkanie z seniorami. Uczestniczył w spotkaniach z okazji 
urodzin Starego Pola.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – uczestniczył w 9 zebraniach sołeckich, brał udział w 
szkoleniu radnych oraz w uroczystościach w Gminnym Ośrodku Kultury i Sportu.  
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty zorganizowała jedno posiedzenie komisji oraz czynnie 
bierze udział w sprawie skarg na firmę KREX.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe wyjaśnia skargę z jaką zwrócił się do 
niego Pan Czesław Druzda.  
 
Wójt Gminy złoŜył na piśmie swoje sprawozdanie, nikt z radnych nie wniósł Ŝadnych uwag 
ani zapytań do przedłoŜonego sprawozdania.  
 
AD.6.  
W wystąpieniach sołtysów głos zabrała Pani Urszula Kania sołtys wsi Klecie – spytała czy w 
świetlicy w Kleciu zostanie zatrudniona świetlicowa.  
 
AD.7.  
Nikt z Radnych Powiatowych nie zabrał głosu.  
 
 



AD.8.  
W wolnych wnioskach radni zauwaŜyli, Ŝe na dzisiejszą sesje jest za duŜo materiału. Więcej 
uwag nie było. 
 
AD.9.  
Wójt Gminy przedstawił załoŜenia budŜetu gminy na 2007 r. i tak:  
Dochody budŜetu wynoszą 10.469.262 zł natomiast wydatki 10.463.463 zł. NadwyŜka 
budŜetowa wynosi 5.826 zł i przeznacza się ją na spłatę kredytu. Na dochody budŜetu 
wpływają: podatek od nieruchomości od osób prawnych w kwocie 2.326.840 zł, podatek 
rolny w kwocie 253.464 zł, podatek od osób fizycznych w kwocie 1.122.072 zł w tym 
podatek rolny w wysokości 450.846 zł i podatek od nieruchomości w kwocie 515.846 zł. 
Subwencja oświatowa na 2007 r. została ustalona w wysokości 2.836.005 zł.  
Główne wydatki budŜetu to: - pomoc społeczna – 2.836.434 zł, - oświata i wychowanie – 
3.840.549 zł w tym przedszkole – 675.831 zł, – dowozy szkolne – 174.830 zł, - obsługa długu 
publicznego – 62.000 zł, - administracja – 1.408.489 zł, - dotacje dla Gminnego Ośrodka 
Kultury i Sportu (wraz ze świetlicami) – 33.000 zł. Na realizacje zadań inwestycyjnych 
planuje się przeznaczyć kwotę 1.285.000 zł. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr 252/IV/2006 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 29 listopada 2006 r. w sprawie opinii o projekcie 
budŜetu na 2007 r. wraz z informacja o stanie mienia komunalnego, prognozą długu i 
objaśnieniami.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej w imieniu swojej komisji poinformował, Ŝe budŜet na 
2007 rok gwarantuje funkcjonowanie gminy i jednostek podległych. W imieniu swojej 
komisji prosił o przegłosowanie uchwały w wersji przedstawionej przez Wójta Gminy. 
RównieŜ Przewodnicząca Komisji Oświaty i Przewodnicząca Komisji Rolnictwa w imieniu 
swoich komisji poparły przedłoŜony budŜet.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję.  
Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który stwierdził, Ŝe budŜet zawiera 
te elementy, które były zgłoszone do realizacji przez mieszkańców. Wiadomo, Ŝe wszystkiego 
nie da się zrealizować. Jest zapewnienie, Ŝe jeŜeli wystąpią oszczędności to w ciągu roku 
budŜetowego będą realizowane pominięte zadania. WaŜnym elementem jest to, Ŝe gmina nie 
ma zadłuŜenia. Spłacamy tylko zobowiązania za sale gimnastyczną, która została zbudowana 
we właściwym momencie, dzisiaj juŜ byśmy nie wykonali takiego zadania. UwaŜa, Ŝe 
realizacja tak powaŜnego zadania jakim jest budowa cmentarza komunalnego jest zadaniem 
bardzo powaŜnym i nieodwracalnym do zrealizowania mimo róŜnych krytycznych zdań. 
Spytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos w dyskusji. Nikt z obecnych nie zabrał głosu w 
dyskusji wobec powyŜszego Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
Uchwała Nr IV/30/07 w sprawie uchwalenia budŜetu gminy została podjęta jednogłośnie, za 
przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
AD.10. 
Uchwała Nr IV/31/07 w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa została podjęta 
jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 2 do 
protokółu. 
 
AD.11. 



Uchwała Nr IV/32/07 zmieniając uchwałę w sprawie poboru podatku rolnego, od 
nieruchomości, leśnego i od posiadania psów w drodze inkasa została podjęta jednogłośnie, 
za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
AD.12. 
Wójt Gminy przedłoŜył informacje na temat załoŜeń do zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy.  
Uchwała Nr IV/33/07 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla wsi Stare Pole i KrzyŜakowo została podjęta, za 
przyjęciem głosowało 9 radnych 6 radnych było przeciw. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 4 
do protokołu. 
 
AD.13. 
Uchwała Nr IV/34/07 w sprawie nabycia nieruchomości została podjęta jednogłośnie, za 
przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 5 do protokółu.  
 
AD.14.  
Uchwała Nr IV/35/07 w sprawie sprzedaŜy nieruchomości została podjęta jednogłośnie, za 
przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 6 do protokółu. 
 
AD.15.  
Uchwała Nr IV/36/07 w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt oraz rozstrzygania o 
dalszym postępowaniu z nimi została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 14 
radnych, jeden radny był przeciw. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 7 do protokółu. 
 
AD.16. 
Uchwała Nr IV/37/07 w sprawie sposobu prowadzenia gospodarki komunalnej została 
podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 
8 do protokółu. 
 
AD.17. 
Uchwała Nr IV/38/07 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej została podjęta jednogłośnie, 
za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 9 do protokółu. 
 
AD.18. 
Uchwała Nr IV/39/07 w sprawie wyraŜania opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu 
Malborskiego o likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Malborku została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta 
stanowi załącznik Nr 10 do protokółu. 
 
AD.19. 
Uchwała Nr IV/40/07 w sprawie ustalania wysokości stawek za zajęcie pasa drogowego 
została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik Nr 11 do protokółu. 
 
AD.20. 
Uchwała Nr IV/41/07 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem 
głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik Nr 12 do protokółu. 
 



AD.21. 
Uchwała Nr IV/42/07 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta 
stanowi załącznik Nr 13 do protokółu. 
 
AD.22.  
Uchwała Nr IV/42/07 w sprawie utworzenia sołectwa na terenie gminy Stare Pole oraz 
nadania im statutów została podjęta jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 14 do protokółu. 
 
AD.23.  
Na zapytani pani sołtys z miejscowości Klecie odpowiedział Dyrektor Gminnego Ośrodka 
Kultury i Sportu, który poinformował, Ŝe świetlica w Kleciu nie będzie miała obsługi. UwaŜa, 
Ŝe jest to mała świetlica i nie planuje się tam Ŝadnych zajęć.  
 
AD.24.  
Komunikaty:  
Jako pierwszy głos zabrał Pan Andrzej Phenke, Komendant Gminny Ochotniczej StraŜy 
PoŜarnej, który przedstawił sprawozdanie z działalności Ochotniczej StraŜy PoŜarnej.  
Pani GraŜyna Jankowska, przedłoŜyła radnym i kierownikom jednostek druki oświadczeń 
majątkowych i przypomniała o ich rzetelnym i terminowym wypełnieniu i złoŜeniu. Ponadto 
poinformowała o konieczności składania oświadczeń o prowadzeniu działalności 
gospodarczej przez małŜonka w terminie 30 dni od dnia zaistnienia sytuacji. Pani Barbara 
śołędziewska poprosiła o wypełnienie ankiety dotyczącej strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych. 
Wójt gminy poinformował, Ŝe na następnej Sesji zajmiemy się sprawą utworzenia sołectw.  
 
AD.25. 
Protokół z poprzedniej Sesji został zatwierdzony jednogłośnie, za przyjęciem głosowało 15 
radnych.  
 
AD.26. 
Wobec wyczerpania się porządku o godz. 19.00 Przewodniczący Rady Gminy zamknął IV 
Sesję Rady Gminy. 
 
 
     Sekretarz Obrad                                                                       Przewodniczący Rady Gminy     
Jadwiga Staniszewska                                                                                Jan Pawlina 
 
 
Protokół sporządziła: 
GraŜyna Jankowska 
  


